
               

Dagsorden til skolebestyrelsesmøde d. 17. juni 2024  

Dato: mandag d. 17. juni kl. 17.00-19.00   

Sted: Personalerummet SPS 

DAGSORDEN 
Emne, ansvarlig, tidsramme 

FORMÅL – KOMMENTARER  
Hvad, hvorfor, hvordan      
 

REFERAT 
Beslutninger                                         

1.Valg af referent og mødedirigent 
(2 min. – 17.00-17.02) 

 Nicolaj er dirigent 
Tine er referent 

2. Opfølgning på referatet fra sidste 
møde – evt. rettelser 
(3 min. – 17.02 – 17.05) 

 Der er et uddybende spørgsmål vedr. ”forflyttelsesrunde”. Denne runde skal vi 
igennem før vi kan ansætte nye medarbejdere. 

3 Udgangstilladelse - opfølgning 
(15 min. – 17.05 – 17.20) 

Hvad siger personalet og de 
andre skoler?! 

En stor del af personalet synes man skal holde fast i den nuværende ordning, men 
taler samtidig for at eleverne (og især deres proces) skal tages alvorligt og derfor 
måske skal have et andet alternativ. Samtidig er den modsatte holdning ligeledes 
repræsenteret i personalegruppen - vi skal vise de unge tillid og tage deres ønsker 
alvorligt. 
 
Den undersøgelse der er lavet blandt personalet viser, at holdningerne i 
personalegruppen er meget forskellige. 
 
Eleverne beskriver, at de alligevel går ud og handler for hinanden. Derudover 
argumentere eleverne for, at en evt. udgangstilladelse kun skal være i 12-pausen. 
Der bliver også argumenteret for, at det evt. kan være en udgangstilladelse der 
kun gælder fx 2 dage om ugen. 
 
Lars argumenterer for, at det kan give mening kun at forlade skolen 1-2 gange om 
ugen/måneden for ikke at ligge et ”unødigt” økonomisk pres på elever der ikke 
har råd til at handle ind til frokost hver dag. 
 



Der argumenteres for, at eleverne ikke må vende tilbage til skolen med fx 
energidrikke eller sodavand. 
 
Der bliver ikke taget en beslutning på dette møde, men bestyrelsen hælder mod 
at ordningen måske kan blive åbnet op for at elever evt. i 8. kan gå ud et par dage 
om ugen, efter fx jul. 9. klasserne kunne have en ordning der ligner, men allerede 
fra starten af skoleåret. 
Ledelsen arbejder videre på at præsentere et forslag i august. 
 
Det er vigtigt at der bliver kommunikeret klart ud til forældre, hvis vi ændrer den 
nuværende holdning. 
 

4. Beslutning af temaer til SUS, jf. 
ideer fra sidste SKB-møde  
(10 min. 17.20 – 17.30) 

(se referat fra sidst) Der blev på sidste møde talt om følgende emner: 

Udgangstilladelse 
Inkluderende skole 
Skærmbrug, hvordan? 
Der er lavet en undersøgelse vedr. skærmbrug på SPS og umiddelbart ser 
resultatet ikke ud til at ”stikke meget ud”. Svarene viser primært forskellen i de 3 
afdelinger. 
Der sættes spørgsmålstegn ved, at vi på den ene side er en ”digital skole” - men er 
vi stadig det? Samtidig bruges der ikke mange penge på indkøb af fysiske 
læremidler. 
 
Der argumenteres for at udgangstilladelse kunne være et godt emne til SUS - især 
med fokus på hvordan vi i den proces har arbejdet med elevinddragelse.  
 
Lars foreslår at vi sætter fokus på elevmotivation. 
 
Nikolaj deltager i SUS (der afholdes den 27. august kl. 13). Det vil være fint, hvis 
der er 3-4 repræsentanter fra SKB. 

5. Orientering fra (O)  

(25 min – 17.30-17.55) 

 

a. Skoleleder:  

 

 

 

a. Afgangsprøver går rigtigt godt. Vi har formået at løfte især ”bunden” flot. Det 
er især de mundtlige prøver der går rigtigt godt. De skriftlige prøver ligger ikke 
helt så højt.  
8. årgang har været til eksamen i de praktiske prøver og især i nogle fag har det 
været meget udfordrende. Udskolingen følger op på de resultater, der har ligget 
meget lavt. Dette sker med både elever og forældre.  
 
Skolens fødselsdag var et rigtigt godt arrangement og forældre og børn var glade. 



 

 

 

 

 

b. Personale: 

 

c. Skolebestyrelses-formand:  

d. Eleverne: 

 

e. Fra udvalgene, hvis der er nyt 

(byggeri, ansættelse, trafik) 

 
Specialanalysen er blevet vendt. 
 
Der er blevet ansat 4 nye personaler. Elevernes skemaer og evt. lærerskifte 
meldes ud på mandag i den sidste uge inden ferien. 
 
 
 
b. Personalet oplever at eleverne er ved at være lidt trætte, her sidst på skoleåret.  
 
 
 
c. Formanden er valgt ind i SKB for de næste 2 år, men melder klart ud at han ikke 
ønsker at fortsætte som formand. 
 
d. Eleverne havde håbet på et klart svar i forhold til udgangstilladelsen, men er 
trods alt glade for at der er åbnet en lille dør på klem i forhold til en ændring.  
 
 
e. Biblioketsudvalget: Der afventes stadig mere information vedr. puljen og 
kriterier i forhold til ansøgning.  

 
PAUSE 

(20 min. - 17.55-18.15) 
 

20 min – fælles spisning  

6. Evaluering af årets arbejde i SKB 
(15 min – 18.15 – 18.30) 
 
 

Vi kigger tilbage på 
samarbejdet i SKB i 23-24. 

Hvordan tager vi imod nye medlemmer i SKB? (Både indholdsmæssigt og i forhold 
til ”kulturen” i SKB). 
 
Kæmpestor ros til elevrådet og deres store og gode arbejde. 
 
Der lyder også en ros fra Lars til forældrene SKB, der både har gået politisk ind og 
har skrevet breve opad til og ligeledes, at vi har forældre der også bringer deres 
faglighed og personlighed i spil.  

7. Årshjul og årskalender 24 – 25 
(15 min – 18.30 – 18.45) 

(Se bilag) 

SKB drøfter kommende 

årshjulsudkast og kalender, 

Genbesøge mobilpolitikken 
Genbesøge diverse principper i den rækkefølge, der er vedtaget. 
Digital skole 



samt kommer eventuelt med 

ønsker og ideer. 

8. Dialogmødet i BUU 
(10 min – 18.45 – 18.55) 

(Se bilag) 
Jon deltog fra SPS og har 
skrevet et resumé 
Dialog og kommentarer 
 

 

9. EVT. 
(5 min – 18.55-19.00) 

  

Parkeringsplads og kommende 
punkter 

 
 
 

Digital skole? 
 
Mobilpolitik - forældrene på Vibenshus Skole har lavet en samarbejdskontrakt 
vedr. dette (Stine har mere information). 

Orientering (O), til drøftelse (D) eller til beslutning (B).  Parkering (P) benyttes når ”nye” temaer skydes til et kommende møde 


